
Zhromaždenie obyvateľov obce 

č. 1/2012 

zo dňa 23. 2. 2012 

 

Obecné zastupiteľstvo zvolalo v zmysle § 11b zák. č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 

neskorších predpisov zhromaždenie obyvateľov obce. Jedným z bodov programu bolo aj 

prezentovanie zámeru výstavby MVE v k.ú. Podtureň spol. ENNERGY s.r.o. Bratislava. 

 

Prítomní: podľa priloženej prezenčnej listiny 

 

V úvode zhromaždenia obyvateľov obce privítal zástupca starostu p. Ing. Imrich Mlynarčík 

prítomných a odovzdal slovo konateľovi spol. ENNERGY s.r.o. p. Ing. Nemcovi. 

 

Ing. Nemec: 

- spol. má záujem stavať v obci MVE, prípravná fáza už trvá dlhšie obdobie (stavba by sa týkala 

obce Podtureň a obce Liptovský Ján), 

- stavba by bola umiestnená v ochrannom pásme železnice, bude cca 50 – 60 m od železnice, 

- spol. sa zaoberala tým, aby boli zásahy do živ. prostredia minimálne, 

- objekt MVE je dvojpólová hať o rozmeroch 10,5 x 8 m, 

- k stavbe boli protipovodňové požiadavky, v súčasnosti keby prišla 30-ročná voda, tak zaplaví 

obec, spol. by upravila brehové línie a tým by sa ochránila aj časť „Pod modrou horou“, 

- bola by vybudovaná miestna komunikácia ako hrádza, ktorou budú vody odvedené späť do Váhu, 

- čo sa týka spodných vôd, tak pod stavbou zahĺbime koryto Váhu o 1,6 – 1,8 m, dôjde tak 

k poklesu spodných vôd, už sú spravené vrty (vŕtané studne) a sú merané 2 x do týždňa SHMÚ, 

zatiaľ zbierame údaje o spodných vodách. 

Následne odovzdal p. Ing. Nemec slovo projektantovi Ing. Lahkému. 

 

Projektant:  

- stavbou znižujeme úroveň 100-ročnej vody o 30-40 cm oproti súčasnému stavu, 

- v projekte je navrhnutý rybovod (lipne) o šírke 3 – 4 m, 

- počíta sa s výstavbou štrkovej priepuste, 

- stavba je situovaná na pravom brehu v smere toku, 

- MVE na rieke Hron sme pripravovali 8 rokov, 

- návratnosť investície je 10 rokov (20-30% sú vlastné zdroje spol., 70% tvorí úver), životnosť stavby  

   je 50 rokov. 

 

p. Kovács: 

- ako to bude s výrubom stromov v danej oblasti?  

- kde bude vyvedenie vývodu elektrárne?     

 

Projektant: 

- všetky stromy kríky pod stavbou musia byť odstránené, ale nebudú tu žiadne holoruby, 

- vyvedenie vývodu elektrárne pôjde zemou, nebudú tu žiadne stĺpy, možno len 1 stĺp. 

 

 



p. Jaroslav Janovčík: 

- o koľko bude zvýšená hrádza? 

- v PD nemáte zakreslený plynovod ani vodovod. 

 

Projektant:  

- na úrovni kyslej vody pôjdeme hore o 70 cm oproti súčasnému stavu, 

- plynovod a vodovodu nie sú zakreslené z dôvodu, že nebudeme prekladať žiadne siete. 

 

p. Bartoš: 

- čo sú na mape tie modré čiary? 

 

Projektant: 

- na koryte sme každých 50 m robili vrty, to sú tie modré čiary, 

- násyp musíme spraviť taký, aby vyhovoval prechodu veľkých vôd. 

 

p. Bartoš: 

-  z čoho bude vybudovaná hrádza od MVE k Borovej Sihoti? 

 

Projektant: 

- bude to hutnený štrkový materiál v dĺžke 150 m, bude tam spravený drenážny systém. 

 

p. Bartoš: 

-  je tam jeden veľmi kritický bod (veľký kameň) a koryto tam je zúžené. 

 

Projektant: 

- ak sú niekde zúžené miesta, vieme to upraviť mechanizmami, 

- my nemôžeme tým kameňom pohnúť kvôli ochranárom. 

 

p. Bartoš: 

-  kedy sa predpokladá začiatok výstavby? 

 

Projektant: 

- našim prianím je koniec tohto roka. 

 

p. Bartoš: 

-  kedy plánujete stavbu dokončiť? 

 

Projektant: 

- do 1,5 roka. 

 

p. Dušan Forgáč: 

- najnižší bod je pri parkúre, je tam plytká voda, aj v týchto miestach treba upraviť breh. 

 

Projektant: 

- koľko vody priteká, toľko odteká. 



p. Miroslav Vejo: 

- je tam málo vody a vy tam chcete rybovod? 

 

Projektant: 

- elektráreň ide aj keď je extrémne nízky prietok, ide aspoň jedna turbína, nám na rybovod stačí 0,5 

m3 vody. 

 

p. Kováčiková: 

- len aby tam neboli žaburiny. 

 

Projektant: 

- v januári je najnižší prietok cca 7 m3. 

 

p. Miroslav Vejo: 

- doteraz v časti vyrúbaným vetrolamom tiekla voda až do dediny.     

 

p. Projektant: 

- investor nemôže zabezpečiť celú protipovodňovú ochranu obce. 

 

p. Dušan Forgáč: 

- najkritickejší bod je pri parkúre. 

 

p. Ing. Imrich Mlynarčík: 

- to môže topiť aj teraz. 

 

p. Dušan Forgáč: 

- MVE nám je tak nanič, keď nepomôže, aby nezatopilo dedinu. Ja si myslím, že keby ste navýšili  

  hrádzu pri parkúre, tak všetci by sme boli za MVE. 

 

p. Vladimír Báthory: 

- Váh berie pri povodni aj konáre, s tým nerátate? 

 

p. Ing. Nemec: 

- MVE má viac kladných vecí ako záporných. 

 

p. Dušan Forgáč: 

- ja som si myslel, že MVE viac zadrží vodu. 

 

Projektant: 

- hať je navrhnutá na prevedenie 100-ročnej vody, tak aby nezadržiavala konáre, 

- môžeme spracovať projektovú dokumentáciu na protipovodňovú ochranu obce a obec požiada 

o eurofondy, riešili by sme to s obcou, 

- ak by bol prebytok materiálu, vieme rizikové úseky zvýšiť o cca 1m, nemáte to ešte presne 

vyčíslené, projekty sú riešené zatiaľ len pre územné konanie. 

 



p. Bartoš: 

- pred 2-mi rokmi, keď boli v obci povodne, chýbalo v časti „Pod modrou horou“ už len nejakých 70    

  cm a voda by sa vyliala. 

 

p. Jaroslav Janovčík: 

- čo s úsekmi, kde sú štrkoviská? 

 

p. Ing. Nemec: 

- bude to technicky riešené tak, aby priesaky neboli, teraz na jar, na základe vrtov uvidíme aké sú  

  priesaky. 

 

p. Ing. Imrich Mlynarčík: 

- dnešný stav hrádze nezoberie 50-ročnú vodu od Borovej Sihoti do obce. 

 

p. Dušan Forgáč: 

- lebo breh je vyložený skalami. 

 

p. Vladimír Dzurek ml.: 

- aké máte vyjadrenie od ochranárov? Asi nemáte žiadne. Železnica naruší prechod zvery, aké máte  

   vyjadrenie od rybárov? Ja viem, že záporné. Ak budú veľké vody, nezabránite spodným vodám. 

 

Projektant: 

- na všetko máme výpočtové metódy 

- ak obec vie, že sa tu dá získať ťažbou niekde zemina, tak investora by to ani moc nestálo. 

 

p. Ing. Nemec: 

- myslím, že by sme sa vedeli s obcou dohodnúť, ale nemôžeme to riešiť v tomto projekte, 

- možno nevyriešime všetko ale vyriešime mnohé. 

 

p. Vladimír Báthory: 

- ide o to či chceme elektráreň alebo nie. 

 

p. Ing. Rajtar: 

- mali by o tom rozhodnúť ľudia v referende. 

 

p. Ivona Vejová: 

- súhlasilo OZ v Liptovskom Jáne so zmenou projektu, ktorú ste spravili? 

- my sme na našom OZ videli iný projekt, podľa mojich informácií ste jednali len so starostom v Lipt.  

   Jáne. 

 

p. Ing. Nemec: 

- predbežné vyjadrenie z Lipt. Jána máme súhlasné, či bude MVE na jednej strane alebo na druhej. 

 

p. Ivona Vejová: 

- občania, vyjadrite sa, 



- v Lipt. Jáne bol predložený iný projekt, teraz ste ho zmenili, čo keď my zámer schválime a vy projekt  

  opäť zmeníte. 

 

p. Ing. Nemec: 

- projekt sme zmenili kvôli nesúhlasu OZ v Podturni, snažíme sa hľadať najlepšie riešenie, pred rokom  

  mala byť MVE na druhej strane, pán starosta s tým nesúhlasil. 

 

p. Ing. Imrich Mlynarčík: 

- pokiaľ nebudú všetky stanoviská kladné, žiadny stavebný úrad im stavebné povolenie nevydá. 

 

p. Vladimír Báthory: 

- ak to OZ neschváli, tak MVE nebude. 

 

p. Ing. Imrich Mlynarčík: 

- ak budú všetky stanoviská kladné, neovplyvníme to. 

 

p. starosta: 

- moje stanovisko jednoznačne bolo riešenie spodných vôd, z historického poznania protipovodňové  

  opatrenia, až realizácia kanalizácie odstránila spodné vody, 

- stanovisko OZ bolo v roku 2011 zamietavé, zatiaľ to je stále len prípravná fáza.  

- k MVE sa vyjadril nezávislý projektant Ing. Vykroč zo SVP š.p., ktorý vyjadril k projektu niektoré  

  odporúčania, taktiež sa k projektu vyjadril aj odborník z STÚ, 

- bude potrebné prehĺbiť koryto, aby neboli spodné vody, 

- horšie bude zabezpečiť vrchné vody – návalové, rizikové miesta treba zvýšiť, 

- ak sa pretrhne hrádza Čierny Váh, tak 4 hodiny bude trvať, kým voda príde do dediny, výška vody by  

  bola 1,7 m, 

- spol. musí mať všetky stanoviská kladné, pokiaľ sa naplnia všetky zákonné požiadavky, nie je dôvod 

nevydať stavebné povolenie, 

- smotanu mali zo stavby zlízať Jánčania, teraz prišli k zmene  a stavba by mala byť v Podturni, dane 

pôjdu do dediny. 

 

p. Vladimír Báthory: 

- prečo nejdete inde, na inú rieku. 

 

p. Bartoš: 

- nám to veľmi pomôže, skultúrni sa to a máme veľké problémy so spodnými vodami v tej časti. 

 

p. Kováčiková: 

- komu patria pozemky? 

 

p. Ing. Nemec: 

- niektoré pozemky už máme kúpené, s niektorými sme ešte v jednaní. 

 

Projektant: 

- voda je zo zákona majetkom štátu. 



p. Ing. Nemec: 

- my vykúpime pozemky od ľudí, potom ich darovacou zmluvou prevedieme na SVP š.p. a budeme im  

  platiť nájom. 

 

p. starosta: 

- my ako OZ sme mali svoje požiadavky, ale chceli sme sa stretnúť aj s vami, aké podnety máte na to  

  vy, 

- povyše lávky, kde to vymýva by sa mohol  ťažiť štrk, 

-aj kanál z Koštovice by firma prehĺbila, 

- bolo prvotné neschválenie  z našej strany, ale prišli protiargumenty, ktorými sme sa začali zaoberať,  

  tiež sú dôležité aj podnety od občanov.  

 

p. Vladimír Dzurek: 

- v tých miestach, kde chcete stavať MVE sa riasia pstruhy. 

 

p. Ing. Nemec: 

- my sme ochotný a schopný pristúpiť na požiadavky obce, ale nie sme schopný riešiť celý úsek  

  hrádze. 

 

V ďalšej časti zhromaždenia obyvateľov obce, dal pán starosta občanom príležitosť, aby vyjadrili svoje 

podnety a pripomienky aj k iným oblastiam života v obci. 

 

p. Vladimír Báthory: 

- čo robil Lesostav lávku cez Váh do Uhorskej Vsi, je tam nejaká záruka? Chodím tadiaľ peši a dosky sú  

  povyhýnané, nie sú tam správne dosky, mal tam ísť dub.  

 

p. Dušan Forgáč: 

- je tam veľa snehu, treba ho odstrániť. 

 

p. starosta: 

- je tu realizátor lávky, nech sa k tomu vyjadrí. 

 

p. Ing. Imrich Mlynarčík: 

- keď sa oteplí, tak to spravíme. 

 

V závere zhromaždenia obyvateľov obce poďakoval pán starosta všetkým prítomným za účasť 

a zhromaždenie ukončil. 

 

 

Zapísala: Rakytová Lenka   


